
Príďte  svedčiť na III. evanjelické cirkevné dni! 
 
Ak Pán Boh dá, koncom júna 2012 sa v Lučenci a na ďalších miestach Novohradského 

seniorátu stretneme na III. evanjelických cirkevných dňoch (ECD). Verím, že tak ako 

predchádzajúce, aj tieto ECD budú požehnané, že s pomocou hostiteľského cirkevného zboru 

a seniorátu sa nám podarí utvoriť spoločenstvo evanjelikov z celého Slovenska a – vzhľadom 

na tému stretnutia – aj so slovenskými evanjelikmi zo zahraničia. Verím, že naše spoločné 

snaženie osloví aj tú sekulárnejšiu časť našej spoločnosti a naplníme tak cieľ, ktorý sledujú 

ECD – posilniť vo viere veriacich a osloviť slovom Božím ďalších, možno aj tých náhodných 

okoloidúcich, ktorí v otázkach viery sú vlažní.  

 

ECD sa postupne vyprofilovali do podoby, ktorá sleduje práve túto misiu „na ulici“. Tomuto 

cieľu je prispôsobená štruktúra dní – ich náplň a forma. V časoch socializmu vládnuca moc 

chcela cirkev zatvoriť medzi múry kostolov. Iste, chrám Boží bol, je a bude pre nás stále tým 

najvzácnejším miestom na stretávanie s Bohom. Kresťanmi sme však všade. Nezabúdajme 

preto svedčiť o Kristovi všade tam, kde sme: doma, v práci, na dovolenke – a aj pri zábave. 

Ako povedal jeden pán farár, ktorého si veľmi vážim: Ak vyznávam, že kresťan som, má to 

byť zrejmé aj z toho, ako zaparkujem svoje auto - či nezaberiem na parkovisku dve miesta 

alebo, naopak, či nezablokujem svojho suseda tak, že nebude môcť ráno vycúvať... Keďže 

som býval na sídlisku v Petržalke, pochopil som, o čom rozprával. 

 

Sme Pánu Bohu vďační, že dnes môžeme slobodne a verejne vyznávať svoju vieru, že 

môžeme vyjsť so slovom Božím na námestie, do verejnoprávnych médií, že svetskí „králi“ 

dnes cirkev nezakazujú, ale, naopak, preberajú záštitu nad podujatiami ňou organizovanými. 

ECAV prešla mnohými etapami svojho vývoja a málokedy mala toľko svetskej slobody ako 

dnes. Je to ohromný dar od Pána Boha, že práve my žijeme túto dobu. Využime teda aj tieto 

III. ECD na novú christianizáciu našej spoločnosti. Pre mňa ako kresťana evanjelika je to 

povinnosť – ako hovorí náš generálny biskup – svedčiť a svietiť! Malo by to byť naším 

celoživotným krédom – ale aktuálnym najmä dnes. Ak dnes nebudeme vedieť rozpoznať 

znamenia doby a odpovedať na ne, o 20 rokov už od nás možno nik odpovede očakávať 

nebude. 

 

Mysliac na toto všetko, ECD dostali určitý rámec, ktorého sa chceme pridŕžať aj tu v Lučenci. 

1. ECD neorganizujeme ako vnútrocirkevné podujatie určené len pre členov ECAV. 

Privítame na ňom všetkých ľudí dobrej vôle – aj iných konfesií, aj tých, ktorí sa ku 

kresťanskej viere nehlásia.  

 Vítame preto záštitu prezidenta republiky, ktorý týmto gestom dáva ECD 

celospoločenský charakter. 

 Sme radi, že materiálne aj organizačne podporuje naše úsilie Ministerstvo kultúry SR, 

Banskobystrický samosprávny kraj, mestá Lučenec a Veľký Krtíš a mnohé ďalšie 

svetské inštitúcie.  Boli by sme radi, keby sa na slávnostiach v cirkevných zboroch 

podobne spolupodieľali jednotlivé obecné zastupiteľstvá. 

2. Počas ECD chceme vytvoriť jedno spoločenstvo. Rozdelenie účastníkov na účinkujúcich 

a návštevníkov vnímame len ako formálne rozdelenie. Chceli by sme vyzvať všetkých, aby 

darmi, ktoré dostali od Pána Boha, ochotne poslúžili ostatným. Nemusí to byť len 

speváckym vystúpením na pódiu alebo organizačnou prácou v zákulisí, ale aj „obyčajnou“ 

modlitbou za svojho blížneho. V opačnom prípade by sa ECD stali len jedným z radu 

letných podujatí a nebudú  skutočným spoločenstvom s Kristom uprostred, o ktoré nám 

ide. 



3. ECD sú organizované predovšetkým na námestiach a uliciach. Robíme tak i s vedomím 

rizika nepriaznivého počasia. Aj dážď preto prijmeme s pokorou a vďakou Pánu Bohu, 

pretože čo Boh koná, je všetko dobre. 

4. Počas konania ECD chceme vytvoriť priestor minimálne pre jedno centrálne 

zhromaždenie. Takýmto zhromaždením budú určite hlavné služby Božie, keď utíchnu 

všetky iné podujatia a všetci – mladí i starí, domáci aj cezpoľní, zo Slovenska i zo 

zahraničia – sa stretneme,  aby sme spoločne vzdávali vďaku Pánu Bohu a velebili Ho za 

všetko, čo pre nás vykonal. A cez priamy prenos  prostredníctvom Slovenskej televízie 

chceme aj tým, čo zostanú doma odkázať: Blahoslavený je národ, ktorému Hospodin je 

Bohom. 

5. Variantne pripravený program ECD dáva možnosť každému vybrať si z programu  to, čo 

ho z nášho života najviac zaujíma. Chceme tým vytvoriť komornejší priestor na diskusiu, 

na stretnutia a rozhovory so známymi a priateľmi. Je nám jasné, že nik nebude môcť 

stihnúť všetko, čo sa bude ponúkať, ale každý bude mať slobodnú voľbu témy, kde sa 

môže poučiť, povzbudiť, potešiť či zabaviť. 

6. ECD sú pozvaním k dialógu na témy, ktoré nie sú len vnútrocirkevnými témami. Tento rok 

sme vybrali témy viažuce sa na život minorít v prostredí majoritnej väčšiny – a tak budeme 

diskutovať o tom, ako žijú slovenskí evanjelici v zahraničí, ako sme spojení skrze 

evanjelium s našimi maďarsky hovoriacimi bratmi a sestrami, ako vieme integrovať do 

svojich cirkevných zborov Rómov aj viesť budeme dialóg so židovskou komunitou u nás 

na Slovensku, menšinou tak drasticky poznamenanou počas tzv. Slovenského štátu.   

7. Pripravujeme niekoľko výstav na rozličné témy a prezentácie viacerých diel o našej cirkvi 

a pre našu cirkev určených z ostatného obdobia, vystúpenia spevokolov, ale aj dramatické 

vystúpenia. Už tradične na našich ECD sa pripravuje osobitný program pre deti a osobitný 

program pre mládež. 

8. Za neoddeliteľnú súčasť ECD považujeme aj organizáciu Tržnice duchovných možností, 

kde senioráty, cirkevné zbory, ale i ďalšie organizácie majú možnosť prezentovať svoj 

duchovný život a náboženský program.  

9. Za vzácnosť považujeme aj stretnutia v cirkevných zboroch Novohradského seniorátu, 

ktoré sú tiež už tradičnou súčasťou ECD. Sme vďační, že práve novohradské zbory a ich 

veriaci boli tými, ktorí otvorili svoje srdcia dokorán. Viaceré cirkevné zbory sa rozhodli 

pozvať k sebe zahraničných hostí nielen na stretnutie pri káve, ale prijmú ich aj do svojich 

domácnosti a poslúžia im nocľahom i ďalšou opaterou. A, naopak, využívame túto 

príležitosť aj na to, aby sa vám v kázni slova Božieho mohli prihovoriť duchovní zo 

zahraničia.  

 

Tak ako pri každej takej rozsiahlej akcii sa určite vyskytnú aj nepredpokladané prekážky, 

problémy, ktoré bude treba riešiť operatívne... Prosím všetkých o pochopenie, ústretovosť. 

Vysvetľujme si veci z tej lepšej stránky a v dopola naplnenom pohári viďme nie pohár 

z polovice prázdny, ale z polovice plný.  

 

Nech Pán Boh požehná naše snaženie. 

 

 

Dušan Vagaský 
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